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§ 63 FRN 2012/102 

Godkännande av ny hyresgäst på ridanläggningen 
Drevinge  

Beslut 
Nämnden återemitterar ärendet med motiveringen att nämnden begär in material för att 
analysera de ekonomiska förutsättningarna för ridskoleverksamheten. Samt att enheten 
utreder villkoren för utövare och utförare av ridverksamhet i Nacka med syfte att finna 
goda och likvärdiga förutsättningar oavsett driftsform och avtal för mark och lokaler. 

Ärendet 
Nacka kommun hyr ridanläggningen Erstavik 25:1 av Erstaviks godsförvaltningen för att 
möjliggöra att det bedrivs ridskola på fritiden för barn och ungdomar. Kontraktstiden 
pågår till och med 2016-12-31. Att främja idrotts- och fritidsverksamhet i kommunen, i 
vilken ridverksamhet ingår, tillhör kommunens allmänna kompetens enligt 2 kap i 
kommunallagen. 
 
Den tidigare hyresgästen, Compass Horses AB, försattes i konkurs den 25 april 2013. 
Under våren har det bildats en ny ideell ridsportklubb i anslutning till verksamheten på 
anläggningen. Klubben har visat intresse att ta ansvar för anläggningen och verksamheten. 
Klubben kommer att ingå ett avtal med ett nybildat driftsbolag som äger hästarna och kan 
sälja ridskoleverksamhet till klubben.  
 
Hyresavtalet innebär att den nybildade ideella ridsportklubben hyr anläggningen och tar 
ansvar för att det ska bedrivas ridskoleverksamhet på anläggningen. Förslaget innebär att 
det inte finns några incitament för att bedriva vinstgivande verksamhet för ett driftsbolag. 
Enheten bedömer att detta förslag är den modell som är rimlig och möjlig för att den 
befintliga ridskoleverksamheten ska kunna fortsätta utan att några besvär för ridskolans 
befintliga elever och föräldrar.  

Tidigare beslut 
Fritidsnämnden beslutade den 12 december 2012 att bevilja Compass Horses AB anstånd 
med betalning av hyran för kvartal 2 och 3/2012, för ridanläggningen på Drevinge samt att 
hyra som ska betalas för kvartal 4/2012 är 103 000 kronor per månad. 
 
Fritidsnämnden beslutade också att ge lokalenheten i uppdrag att i samråd med 
stadsledningskontoret att göra en översyn av kontraktssituationen för ridanläggningen på 
Erstavik för perioden 2013-2016. 
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Forts § 63 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-06-12 
Bilaga 1 Hyreskontrakt mellan Nacka kommun och Compass Sportryttarklubb 
Bilaga 2 Verksamhetsplan CSRK (Compass Sportryttarklubb) 2013/14 – 2015/16  

Yrkanden  
Lars Berglund (M), med instämmande av Karin Teljstedt (KD), Mia Wallgren (C), Karin 
Ekdahl-Wästberg (FP) samt Johan Kjellman (NL), yrkade återremiss med motiveringen att 
nämnden begär in material för att analysera de ekonomiska förutsättningarna för 
ridskoleverksamheten. 
 
Mattias Qvarsell (S) yrkade följande tillägg till återremissyrkandet att se över villkoren för 
utövare och utförare av ridverksamhet i Nacka med syfte att finna goda och likvärdiga 
förutsättningar oavsett driftsform och avtal för mark och lokaler. 

Beslutsgång 
Nämnden biföll Lars Berglunds yrkande att återemittera ärendet med Mattias Qvarsells 
tilläggsyrkande. 
 
 
- - - - -      
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§ 64 FRN 2010/134 

Uppdragsersättning - Tjejverkstan 

Beslut 
1. Fritidsnämnden ger idrotts- och fritidsenhetens i uppdrag att diskutera med föreningen 

Mötesplats Järlahuset vilken verksamhet som är möjlig att ordna inom den 
ekonomiska ram som finns tillgänglig.  

2. Fritidsnämnden ger idrotts- och fritidsenhetens i uppdrag att genomföra en fördjupad 
granskning av föreningen Mötesplats Järlahusets ekonomi avseende verksamheten 
tjejverkstan. 

3. Fritidsnämnden ger idrotts- och fritidsenhetens i uppdrag att utreda om 
fritidsnämnden kan omfördela sin budget för att möta förfrågan från föreningen. 

Ärendet 
Inför 2013 framförde föreningen Mötesplats Järlahuset att de hade ett behov av minst 
1 350 000 kronor för att kunna bedriva verksamheten Tjejverkstan på samma nivå så 
tidigare. Deras önskemål innebar en ökning med 132 000 kronor för 2013. Nämnden 
beslöt att ersättningen skulle vara 1 250 000 kronor för 2013 men att idrotts- och 
fritidsenheten skulle undersöka om det fanns möjligheter att finna ytterligare finansiering. 
Under 2013 finns det inget utrymme inom ramen för fritidsnämndens beslutade 
internbudget för en ökning av ersättning för Tjejverkstan.    
 
De ökade behoven av kommunal finansiering av verksamheten beror dels på att Rädda 
Barnen inte längre har möjlighet att lämna samma bidrag som tidigare och dels på att delar 
av personalkostnaden tidigare varit lönebidragsanställningar som finansierats av 
arbetsförmedlingen. Detta anställningsstöd minskar successivt från år till år. Det innebär att 
föreningen anser sig behöva ytterligare kommunalt stöd från kommunen 2014.  
 
Undersökningen av om det finns möjligheter till annan finansiering har visat att det för 
närvarande inte finns några sådana möjligheter.  
 
Idrotts- och fritidsenhetens föreslår att enheten ges i uppdrag att diskutera med föreningen 
vilken verksamhet som är möjlig att ordna inom den ekonomiska ram som finns tillgänglig. 
För att kunna bedöma om de ekonomiska förutsättningarna och behoven föreslår enheten 
att den ska genomföra en fördjupad granskning av föreningens ekonomi.  

Tidigare beslut 
Fritidsnämnden beslöt den 12 december 2012, § 12, att ersättningen för uppdraget, att 
anordna verksamheten Tjejverkstan i Järlahuset, skulle vara 1 250 000 kronor för tiden 2013-
01-01 – 2013-12-31. Nämnden beslöt samtidigt att ge idrotts- och fritidsenheten i uppdrag att  
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i samråd med Tjejverkstan undersöka möjligheten till ytterligare finansiering för 2013. Arbetet 
skulle återrapporteras till nämnden.   

Verksamhetens syfte och innehåll 
Tjejverkstan ska vara en mötesplats där unga flickor kan vara på fritiden. Tjejverkstan har 
öppet vardagar på eftermiddagar. Målet med Tjejverkstan är att främja unga flickors 
välbefinnande och förebygga psykisk ohälsa och utanförskap. Verksamheten syftar till att 
stärka unga flickors självkänsla och egen skaparkraft. Verksamheten innehåller bland annat 
stödsamtal, umgänge och kreativa aktiviteter som skapande, teater, dans, foto och film.  

Idrotts- och fritidsenhetens förslag 
Idrotts- och fritidsenhetens föreslår att enheten ges i uppdrag att diskutera med föreningen 
vilken verksamhet som är möjlig att ordna inom den ekonomiska ram som finns tillgänglig. 
Utifrån en sådan diskussion kan ett nytt förslag till överenskommelse mellan föreningen 
och fritidsnämnden presenteras. Enheten menar att det bör vara möjligt att bedriva viss 
öppen fritidsverksamhet för flickor som kan uppfattas som intressant och attraktiv av 
målgruppen. Med de medel som fritidsnämnden avsatt för verksamhet riktad till flickor bör 
det vara möjligt att möta en del av de behov som finns i målgruppen.  
 
För att kunna bedöma om de ekonomiska förutsättningarna och behoven föreslår enheten 
att den ska genomföra en fördjupad granskning av föreningens ekonomi.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-04-18 

Yrkanden 
Karin Ekdahl-Wästberg (FP) yrkade följande tillägg att utreda om fritidsnämnden kan 
omfördela sin budget för att möta förfrågan från föreningen. 

Beslutsgång 
Med bifall av Karin Ekdal-Wästbergs tilläggsyrkande beslutade nämnden i enlighet med 
förslag till beslut. 
 
Louise Granath (FP) deltog inte i handläggning av ärendet på grund av jäv. 
 
 
- - - - - 
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§ 65 FRN 2013/80-012 

Information om pågående arbete med översyn av 
styrande dokument inom fritidsnämndens ansvar 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslöt den 25 mars 2013, § 80, att nämnderna ska genomföra ett arbete 
för att styrande dokument ska begränsas, omarbetas och struktureras i enlighet med 
stadsledningskontorets förslag. Arbetet ska vara genomfört senast den 31 december 2013 
på så sätt att förändringarna ska vara beslutade i nämnd eller att kommunstyrelsens Beslut 
till kommunfullmäktige, ska föreligga senast vid denna tidpunkt. 
 
Kommunstyrelsen uppdrog till samordnings- och utvecklingsenheten att följa upp 
nämndernas arbete med att begränsa, uppdatera och besluta om de dokument som 
respektive nämnd ansvarar för. Stadsledningskontorets förslag innebär 

• att antalet styrdokument begränsas 
• antalet dokumenttyper begränsas och definieras 
• ett förtydligande av vem som kan fatta beslut om vilken typ av styrdokument 
• ansvarig politiskt organ samt ansvarig direktör utses för varje styrdokument 
• samtliga styrande dokument förses med en information som anger: dokumentets 

syfte, när dokumentet, senast uppdaterades, vem dokumentet gäller för, ansvarigt 
politiskt organ och ansvarig processägare/direktör 

• en tydlig förteckning över samtliga dokument görs på hemsidan  
• samtliga kvarvarande styrdokument dokument omarbetas och uppdateras enligt 

förslaget och skrivs med nuvarande grafiska profil samt på begripligt språk.  
 
Ambitionen är att med färre styrande dokument som är lättare att hitta, lättare att förstå 
och enklare följa ska det bli lättare för de som omfattas av dokumenten att göra rätt, vilket i 
sin tur sannolikt kommer att spara tid och leda till att färre felsteg behöver rättas till. 
Samtidigt sker sannolikt en effektivare resursutnyttjande när mer utrymme lämnas till 
medborgare, medarbetare med flera att utifrån egen kunskap och förmåga hitta lösningar 
och ta ansvar.   
 
Kommunstyrelsens beslut innebär att följande styrande dokument inom fritidsnämndens 
ansvar är föremål för översyn och nya ska beslutas av nämnden under 2013.  

• Fritidsnämndens delegationsordning 
• Fördelningsfaktorer vid uthyrning av fasta tider i fritidsanläggningar 

  



 8 (24) 
  2013-06-19 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Forts § 65 
 

• Taxor och avgifter för lokaler och anläggningar 
• Kontantstöd till föreningar  
• Fritidsnämndens arbetsordning 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-05-28 
Bilaga 1 Kommunstyrelsens beslut  
Bilaga 2 PM Översyn av styrande dokument 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

 
 

- - - - - 
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§ 66  FRN 2013/79-001 

Förslag – fritidsnämndens arbetsordning 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Med anledning av pågående översyn av nämndens riktlinjer finns det behov att belysa 
vilken arbetsordning som ska gälla för fritidsnämnden och dess ledamöter och ersättare. 
Det finns många likheter mellan styrelsearbete i näringslivet och politiska nämnder i den 
offentliga verksamheten men det finns också några skillnader. 
 
Generellt är det ett ansvarsfullt uppdrag att vara ledamot och ersättare i en politisk nämnd. 
Uppdraget kräver tid och engagemang. I en nämnd är alla ledamöter lika men ordförande 
är nämndens ordningsperson. När det gäller beslut fattar nämnden kollektivt beslut. Vilket 
innebär att nämnden har hela ansvaret för fattade beslut. En nämnds arbete är i mångt och 
mycket resultatet av ett lagarbete, med en politisk dimension. Varje nämnd är sitt eget team 
– och precis som att många lag tränar på att vara ett lag – kan en nämnd behöva stöd och 
träning för att bli bättre på att vara nämnd.  
 
Genom att beskriva vilka styr- och kontrollfunktioner fritidsnämnden har samt vilka 
arbetsformer, tidsordning och begrepp som normalt används under beslutsfattande är 
ambitionen, att detta förslag till arbetsordning för fritidsnämnden ska underlätta och stödja 
ledamöternas och ersättarnas uppdrag i nämnden. Inledningen av denna översyn var en 
gemensam utbildning för nämndens ledamöter i mars 2013. I april uppdrogs till natur- och 
fritidsdirektören att återkomma med ett skriftligt förslag till nämndens arbetsordning. 
Ärendet är i detta skede information till nämnden och avsikten är nämnden ska besluta om 
sin arbetsordning under hösten 2013. 
 
Ärendets beredning innebär att detta förslag är ett informationsärende i fritidsnämndens 
sammanträde den 19 juni 2013 och att ledamöterna ges tid för reflektion inför mål- och 
budgetsammanträdet i augusti. Målet är att nämnden ska fatta beslut om sin arbetsordning 
under hösten 2013. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-06-05 
Bilaga 1 PM- Fritidsnämndens arbetsordning, arbetsmaterial 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 
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Forts § 66 
 

Protokollsanteckningar 
Louise Granath (FP) och Karin Ekdahl-Wästberg lät anteckna följande till protokollet: 
"I fortsatt arbete med nämndens arbetsordning bör följande beaktas: 
- Betona vikten av att handlingar är tillgängliga för nämndens ledamöter i rimlig tid inför 
aktuellt sammanträde. 
- Förenkla föreslagen arbetsgång för yrkanden. 
- Undersök förslag som innebär fler eller mera öppna sammanträden." 
 
 
- - - - - 
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§ 67 FRN 2013/75 

Antagande av anbudsgivare, anläggning av konstgräs 
Nacka IP samt Sicklavallen 

Beslut 
1. Fritidsnämnden ger ordförande Lars Berglund i uppdrag att underteckna 

tilldelningsbeslut. 
2. Fritidsnämnden ger Natur och fritidsdirektör Åsa Engwall i uppdrag att teckna 

kontrakt med vinnande anbudsgivare avseende anläggning av konstgräs Nacka IP samt 
Sicklavallen. 

Ärendet 
Då anbudstiden för anläggning av konstgräsplan på Nacka IP plan 2 samt Sicklavallen utgår 
efter fritidsnämndens sammanträde den 19 juni föreslå idrotts- och fritidsenheten att 
fritidsnämnden ger ordförande Lars Berglund i uppdrag att underteckna tilldelningsbeslut. 
 
För att ärendet inte skall bli ytterligare försenat är det av stor vikt att antagandet av 
anbudsgivare sker så snart som möjligt efter utvärderingsarbetet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-06-03 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enhälligt i enlighet med förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
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§ 68 FRN 2013/81 

Politikerinitiativ, utred behov idrottsanläggningar  

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att avslå förslaget med hänvisning till att en kapacitetsutredning 
pågår. 

Ärendet 
Mattias Qvarsell (S) föreslår att nämnden ska initiera en utredning för att se över behovet 
av en kombinerad idrottsanläggning samt kostnad och placering av en ny idrottsanläggning 
vilket möter dagens krav inom elitidrott. 
En kapacitetsutredning genomförs under 2013 av Idrotts- och fritidsenheten efter beslut av 
fritidsnämndens internbudget 2012.  
Kommunfullmäktige beviljade beslut från Fritidsnämnden 22 november 2012, § 229 om 
investering till breddning av Nacka bollhall till 2014. 

Politikerinitiativ 
Mattias Qvarsell (S) önskar att nämnden tar upp på fritidsnämndens sammanträde 19 juni 
2013 att ge idrotts- och fritidsenheten i uppdrag att utreda behoven av kombinerade 
bollhallar/kampsportlokaler/simhallar i kommunen, möjliga placeringar, kostnad för en ny 
stor bollhall som klarar elitkraven, som kan erbjuda kampsportslokaler samt 
sim/badmöjligheter. 

Pågående investeringar 
I internbudget år 2013 för fritidsnämnden (FRN 2012/114) ingick i fritidsnämndens 
yttrande över kommunstyrelsens föreslag till budgetramar att en investering på 200 tkr. till 
kapacitetsutredning av fritidsanläggningar i hela fritidsprocessen ska genomföras. 
Kapacitetsutredningen är initierad och leds av idrotts- och fritidenheten och beräknas vara 
klar under 2013. 
 
Projekt med syfte att se över breddning av Nacka bollhall beslutades av fritidsnämnden 
(FRN 2010/101). Fritidsnämndens projektförslag har fastställts av kommunfullmäktige den 
22 november 2012, § 229 och projektet beviljades 12 mnkr kronor att tas i anspråk under 
år 2014. 
 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige efter beslut 15 maj 2013 (FRN 2013/56) att 
anslå ytterligare 3 mnkr från 12 mnkr till 15 mnkr avseende investeringsprojektet breddning 
av Nacka bollhall.  
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Forts § 68  
 

Enhetens synpunkter 
Idrotts- och fritidsenheten anser att en specifik utredning av behov av 
kombinationsanläggningar och elitidrottsanläggningar inte är aktuellt på grund av den 
kommande kapacitetsutredningen som fastslogs under fritidsnämndens internbudget. 
 
Idrotts- och fritidsenheten anser att en utredning angående kostnad och placering av en ny 
bollhall som klarar elitkraven redan genomförts. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013- 
Bilaga 1 § 59 FRN 2103, Politikerinitiativ  

Yrkanden 
Mattias Qvarsell (S) yrkade att nämnden besvarar initiativet med hänvisning till på gående 
kapacitetsutredningen som fastslogs under fritidsnämndens internbudget. 

Beslutsgång 
Med avslag av Mattias Qvarsells yrkande beslutade nämnden i enlighet med förslag till 
beslut. 
 
 
- - - - - 
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§ 69 FRN 2013/77  

Politikerinitiativ, motarbeta simokunnigheten i 
kommunen  

Beslut 
Nämnden beslutar att ge enheten i uppdrag att i ett första steg analysera simkunnigheten 
under skolåldrarna med utgångspunkt från läroplanen/ simförbundets anvisningar.  
I steg 2 analysera simkunnigheten bland unga vuxna och vuxna i Nacka . 

Ärendet 
Mattias Qvarsell (S) föreslår i ett politikerinitiativ att nämnden ska initiera ett projekt för att 
radera ut simokunnigheten i kommunen. 
 
Simning och lekar i vatten ska vara en del av skolans undervisning i ämnet idrott och hälsa. 
I skolans läroplan anges att eleverna när går ut år sex ska kunna simma minst 200 meter 
varav 50 meter på rygg och hantera nödsituationer vid vatten. Det är alltså skolan som 
ansvarig för att dess elever blir simkunniga. Nämnden är inte ansvarig för frågor om 
simkunnighet enligt nämndens reglemente.  
 
Fritidsnämnden upplåter kommunens simhallar till skolor för deras undervisning i ämnet 
idrotts- och hälsa där simning och vattenvana ingår. Som ett komplement till skolans 
simundervisning, som en fritidsaktivitet, erbjuder kommunen i samarbete med simklubbar 
simskola på sena eftermiddagar, kvällar och helger.  

Skolan är ansvarig för att barn blir simkunniga 
Simning och lekar i vatten ska vara en del av skolans undervisning i ämnet idrott och hälsa. 
Undervisningen i simhall ska börja någon gång under de tre första åren. Eleverna ska då 
utveckla sin vattenvana genom att leka i vatten och göra övningar. De ska träna på att 
balansera och flyta samt att simma i mag- och ryggläge. I år fyra till sex ligger betoningen 
mer på att utveckla simförmågan. I skolans läroplan anges att eleverna när går ut år sex ska 
kunna simma minst 200 meter varav 50 meter på rygg och hantera nödsituationer vid 
vatten.  
 
Det är alltså skolan som ansvarig för att dess elever blir simkunniga. Nämnden är inte 
ansvarig för frågor om simkunnighet enligt nämndens reglemente.  

Simskola på fritiden 
Som ett komplement till skolans simundervisning, som en fritidsaktivitet, erbjuder 
kommunen i samarbete med simklubbar simskola på sena eftermiddagar, kvällar och 
helger.  
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Forts § 69 
 
Att erbjuda simskola på fritiden är ett frivilligt åtagande för kommunen. Simskolan har 
utvärderats under våren och resultatet av utvärderingen kommer att presenteras för 
nämnden vid ett senare tillfälle.  
 
Fritidsnämnden har fått information om simskolan vid sitt sammanträde den 19 november 
2012.  
 
Idrotts- och fritidsenheten erbjuder även kvinnosim i Näckenbadet. Att ha en simhall 
öppen för enbart kvinnor syftar också till att öka simkunnigheten hos de flickor och 
kvinnor som menar att de inte har möjlighet att bada samtidigt som det är pojkar eller män 
i simhallen.  

Enhetens synpunkter 
Enheten anser att det inte finns möjlighet för fritidsnämnden att fatta några beslut om 
åtgärder med anledning av inlämnat politikerinitiativ.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-06-03 
Bilaga 1 Politikerinitiativ 

Yrkanden 
Lars Berglund (M)med instämmande av Mattias Qvarsell (S) yrkade att enheten får i 
uppdrag att i ett första steg analysera simkunnigheten under skolåldrarna med 
utgångspunkt från läroplanen/ simförbundets anvisningar.  
I steg 2 analysera simkunnigheten bland unga vuxna och vuxna i Nacka . 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med Lars Berglunds yrkande. 
 
 
- - - - - 
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§  70 FRN 2013/96 

Politikerinitiativ - Anläggningar i gott skick  

Beslut 
Nämnden beslutar att lokalenheten årligen till nämnden ska lämna förslag om 
underhållsplan för kommunens fritidslokaler för fritidsnämndens yttrande. Detta ska göras 
innan lokalenheten lämnar förslag på mål och budget till kommunstyrelsen. 

Ärendet 
Mattias Qvarsell (S) önskar att nämnden på nästa sammanträde beslutar att ger Åsa 
Engwall i uppdrag att ta kontakt med kommunstyrelsen för att påtala fritidsnämndens 
förväntningar på att anläggningar i kommunen som används för allmänhetens 
fritidsändamål ska vara i gott skick. 
 
Enligt reglementet äger inte enskild tjänsteman rätt att påtala fritidsnämndens 
förväntningar till kommunstyrelsen. Detta kan enbart påtalas av enskilda partier eller av 
fritidsnämnden.   

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-06-03 
Bilaga 1 Politikerinitiativ 

Yrkanden 
Lars Berglund (M) yrkade att nämnden beslutar att lokalenheten årligen till nämnden ska 
lämna förslag om underhållsplan för kommunens fritidslokaler för fritidsnämndens 
yttrande. Detta ska göras innan lokalenheten lämnar förslag på mål och budget till 
kommunstyrelsen. 

Beslutsgång 
Nämnden biföll Lars Berglunds yrkande samt beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
 
- - - - - 
  



 17 (24) 
  2013-06-19 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 71 FRN 2010/3 

Detaljplan för del av Älta 10:1 m fl fastigheter, 
Ältadalen, i Älta,  
utställning 
KFKS 1997/125-214 

Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till yttrande baserat på underlag från Idrott- och 
fritidsenheten. 

Ärendet  
Detaljplanen syftar i första hand till att möjliggöra bostadsbebyggelse i den före detta 
grustäkt som utgör en stor del av planområdet. Vid Lovisedalsvägen planeras en förskola 
och ett äldreboende. Tidigare framtagna idéer om att Ältadalen ska vara ett grönt stråk tas 
till vara genom att den östra delen av dalgången planeras för spontana idrotts- och 
fritidsaktiviteter. Genom att planera för bostäder och service i områdets västra delar och 
grönområde i de östra kan detaljplaneområdet skapa en naturlig övergång mellan tätorten 
Älta och Erstaviks naturområde. 

Fritidsnämnden lämnar följande yttrande 
Då den planerade förtätningen i Älta är stor med en beräknad inflyttning av c:a 5 000 
personer, är det av största vikt att lekytor och aktivitetsytor för alla åldrar finns tillgängligt 
inom närområdet. Älta har dessutom ett starkt föreningsliv med bl.a. Älta IF, vars damlag i 
fotboll spelar på elitnivå. Detta tillsammans med en bred ungdomsverksamhet innebär att 
behovet av fler fullstora planer ökar i Älta. 
 
Rekommendationer när ett område omfattande ca l 500 lägenheter bör planeras att 
innehålla följande 
• Ett lek-, äventyrs- och rörelseområde utomhus för åldersgruppen 8 - 18 år som kan 
fungera som mötesplats för lek, klättring, rörelse, spontan idrott 
• En 7-manna fotbollsplan för föreningsidrott 7 - 12 år och spontana aktiviteter 7 - 18 år 
• En mindre sporthall som är större än en normal gymnastiksal i skolan, för föreningsidrott 
på eftermiddagar, kvällar och helger för åldersgruppen 8 - 14 år. 
• Inomhuslokaler på ca 600 kvm för föreningsaktiviteter, möten och andra fritidsaktiviteter 
till exempel en framtida fritidsgård för ungdomar.  
 
Fritidsnämnden anser att det är angeläget att i kommande detaljplanearbete beakta behovet 
av en full stor 11-manna fotbollsplan inom området, vilket torde vara lättare på ett tidigt  
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Forts § 71 
 
stadium än senare när byggnationerna är påbörjade.  Med Nackas topografi gör det lämpligt 
att använda plana markytor för att anlägga tex fotbollsplaner. Vid en placering tex i den 
norra delen av området med en lämplig topografi, ger det dessutom en bra tillgänglighet 
från Erstaviksvägen. 
 
Det är i dagsläget en stor brist på fullstora bokningsbara fotbollsplaner i Älta, därför är det 
av största vikt att en ny fotbollsplan beläggs på mark som gör det möjligt att boka planen 
för organiserad föreningsverksamhet. 

Yrkande 
Lars Berglund (M) yrkade följande tillägg i nämndens yttrande,  
Med anledning av Nackas topografi är det lämpligt att använda plana markytor för att 
anlägga tex fotbollsplaner. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-05-28 

Beslutsgång 
Nämnden biföll Lars Berglunds tilläggsyrkande samt beslutade i enlighet med förslag till 
beslut. 
 
 
- - - - - 
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§ 72 

Information om Mål och budget sammanträdet 28 
augusti 

Beslut 
Nämnden beslutar att sammanträdet förläggs mellan  kl 17-21. 

Ärendet 
Information att sammanträdet i augusti är enbart ägnat åt mål och budget. Exempel på 
frågor är vilka visioner har nämnden för de närmaste åren? Vilka investeringsprojekt är 
planerade? Nämnden ska göra en risk- och väsentlighetsanalys av nämndens mål. 

Yrkande 
Lars Berglund (M) yrkade att sammanträdet förläggs till kl 17 -21 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade att sammanträdet förläggs mellan kl 17-21. 
 
 
- - - - - 
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§ 73 FRN 2013/19 

Fritidsnämndens investeringar – beslutsuppföljning 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
I tabellen nedan redovisas en kortfattad information beträffande aktuell status för 
Fritidsnämndens investeringsprojekt enligt tidigare beslut av nämnden och/eller av 
kommunfullmäktige. 
 
Projekt Status 
Nya ridskola - Källtorp Planbesked har godkänts av Miljö- & 

Stadsbyggnadsnämnden. 
Sporthall Älta 
 
 
 

Planenheten utreder nytt program för Älta centrum. Även 
fritidsanläggningar ingår i det nya programmet och 
placering av ny sporthall. Avvaktar beslut om planprogram 
för centrum. 

Kampsportlokal, Skuru skolväg Ytskiktsarbeten i träningslokalerna är slutförda. 
Upphandling av byggentreprenör pågår 

Myrsjö IP BMX-bana byggstart vecka 19 
Nacka IP 2 Konstgräs Förfrågningsunderlaget är annonserat. 
Sicklavallen Förfrågningsunderlaget är annonserat. 
Boovallen plan 1, omläggning av 
konstgräs 

Arbetet startar 24 juni och skall vara slutfört senast den 4 
augusti. 
Besiktning sker vecka 34 

Boovallen omklädningsrum  Markarbeten startar 24 juni. 
Husleverans v35 
Besiktning bokad till 8 okt-13 

Aktivitetspark Duvnäs - Utskog Projekteringsarbete klar och upphandling pågår 
Lekplatser Lekplatserna vid Neglinge torg och Oxelvägen upprustas 

och information om detta finns på kommunens hemsida. 
Parkerna är klara och öppnade  

Utegym Sickla Upphandling pågår 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-06-13 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet.                    - - - - - 
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§ 74 

Övriga frågor 

Qusedahallen 
Jonas Hjelm informerade att som ett led i utvecklingen av Myrsjö IP kommer enheten att 
säga upp avtalet gällande Qusedahallen med Boo FF. Boo FF är informerade. Det är ett års 
uppsägningstid.  
 

Bänkar boovallen 
Björn Sandström undrar vad som händer med bänkarna vid Boovallen. 
 
Jonas Hjelm svarade att bänkar kommer att sättas upp i samband med omläggningen av 
konstgräsplanen.  
 

Ishallen i Saltsjöbaden 
Björn Sandström önskar mer information om taket på ishallen i Saltsjöbaden. 
 
Lars Berglund svarade att det kommit ett besiktningsutlåtande angående taket på ishallen i 
Saltsjöbaden. Entreprenören byter taket utan kostnad (garantiåtagande) för kommunen. 
Arbetena ska vara klara inför öppnande av ishallen. 
 

Ansökan från Järla IF 
Ann Hafström har haft kontakt med Järla IF. Järla IF har problem med byggandet av 
klubblokal men de behöver hjälp med ett borgensåtagande för att slutföra arbetet. Vad 
händer? 
 
Åsa Engwall svarade att Järla IF kom in med ansökan den 15 juni. Handläggare på 
ekonomienheten håller på att utreda förfrågan. Ansökan ska komma upp till yttrande till 
fritidsnämnden innan det går vidare till kommunstyrelsen.  
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Förstudie Näckenbadet 
Mattias Qvarsell undrade om det finns en förstudie angående Näckenbadet.  
 
Åsa Engwall svarade att byggenheten är införstådda i uppdraget och arbetar med en 
förstudie. De har även u uppdrag att titta på vad som händer under utredningens uppdrag 
och ev nybyggnation. 
 

Sidor i kallelsen 
Johan Kjellman skulle uppskatta om det fanns version och sidhänvisning till varje ärende i 
kallelsen.  
 
Åsa Engwall föreslog att nämnden har en kurs med tips och trix när man har en läsplatta.  
 

Skuruskola 
Johan Kjellman tog upp problemen med att omklädningsrummen i den nya skuruhallen är 
för små och inte ändamålsenliga.  
 
Lars Berglund svarade att nämnden måste vara med vid kravställande på sporthallar inför 
upphandling. Nämndens tjänstemän ska självfallet ha en naturlig medverkan vid 
nybyggnation och renovering. 
 
Fritidsnämndens har fört fram till lokalenheten och byggenheten att Lokalprogram ska 
godkännas i fritidsnämnden. 
 

Protokollsanteckningar 
Nämnden beslutade att protokollsanteckningar skulle vara inlämnade till 
nämndsekreteraren senast torsdag 20 juni 2013. 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationerna till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 75 

Delegationsbeslut Fritidsnämnden 

Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Följande beslut har tagits på delegation 
 
FRN 2013/22 Kontrakt BMX ramper i betong Myrsjö IP 
 
FRN 2013/88 Sommarläger för barn och ungdomar i Fisksätra 
 
FRN 2013/78 Verksamhetsstöd till Nacka Brukshundsklubbs och 

studiefrämjandets verksamhet Hund för Alla 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-06-19 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 76 

 
Inkomna handlingar Fritidsnämnden 
 
Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 
 
 

Ärendet 
Följande skrivelser har inkommit till nämnden för kännedom 
 
 
• 20130516 brev med en uppdatering vad som händer med medborgförslag om tankar 

och idéer om spontanidrottsplatser/utegym 
Svar från medborgare som tackar 
 

• Klubbnytt nr 2 2012, Saltsjöbadens slalomklubb 
 

• 20130521 Brev angående elkostnad i slalombacken 
 

• Protokoll från föreningsrådet i Älta 15 maj 2013 
 

• Helsideannons om vad som händer under sommarlovet 
 

• Fritidsgårdarnas Nyhetsbrev nr 3 
 

• 20130612 brev från politiska revisorerna för kännedom 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-06-19 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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